

PLEASE FORWARD THIS MESSAGE TO WHOEVER IS IN CHARGE OF AN EXCHANGE WITH OUR UNIVERSITY.

Dear Partners,

For the next year of the academic **2013/2014**, Université de Savoie has set up an **online application form** for exchange students.

From 25th March to 15th May 2013, students who would like to take part in an exchange program are expected to apply **only** online

Students will find the online application form on the Université de Savoie website **http://www.univ-savoie.fr** under “**international**” and then “**foreign students**”.

About students from country below, who depend on CEF proceedings :

ALGERIE	COREE DU SUD	MAURICE
ARGENTINE	COTE D'IVOIRE	MEXIQUE
BENIN	ETATS UNIS	PEROU
BRESIL	GABON	RUSSIE
BURKINA FASO	GUINEE	SENEGAL
CAMEROUN	INDE	SYRIE
CANADA	JAPON	TAIWAN
CHILI	LIBAN	TUNISIE
CHINE	MADAGASCAR	TURQUIE
COLOMBIE	MALI	VIET NAM
CONGO BRAZZAVILLE	MAROC	

We remember you, they must get in touch as soon as possible, with the French Consulate the nearest from their home address, to know the instructions and conditions to obtain the visa.

After online registration, students should print the application in PDF format, have it signed by their departmental and institutional coordinators, sign it themselves, then send it us by post, **before Monday 3 June 2013**, to the following address :

Martine GAUVIN
Direction des Relations Internationales (DRI)
Université de Savoie
27 Rue Marcoz – B.P. 1104
73011 Chambéry Cedex – France

Phone : 00 33 (0) 479 758 570

Fax : 00 33 (0) 479 758 365

email : Incoming.Students@univ-savoie.fr

They should send by post the enclosed accommodation form with their application form.

CAUTION : WITHOUT THIS DOCUMENT SIGNED BY YOUR COORDINATORS, NO APPLICATION CAN BE ACCEPTED !

After acceptance of the application, the international office will send to the student, by post, an information package including a letter of acceptance from Savoie University and a booking of accommodation.

We are sending you as an attached document :

- The accommodation form
- ☐ A guide for incoming exchange students

We hope that our cooperation will once more be enriching for your students and ours.

NOTE: If this message has taken time to get to the right person, we would really appreciate an email from you giving us the nam, first name(s) and position of the new person, and his/ her email address, telephone and fax numbers.

For the Welcome Office,

Martine GAUVIN
Accueil Etudiants Etrangers en Echange
Incoming.Students@univ-savoie.fr

VEUILLEZ ACHEMINER CE MESSAGE A TOUS LES COLLEGUES IMPLIQUÉS DANS UN ÉCHANGE AVEC L'UNIVERSITÉ DE SAVOIE, MERCI.

Chers Partenaires,

Pour l'année universitaire **2013/2014**, l'Université de Savoie propose un **formulaire de candidature en ligne**, pour les étudiants en échange.

A partir du 25 Mars 2013 au 15 Mai 2013, pour participer à un programme d'échange, les étudiants devront **candidater uniquement par Internet**.

Pour accéder au formulaire d'inscription en ligne, l'étudiant doit aller sur le site de l'Université de Savoie, **<http://www.univ-savoie.fr>** rubrique « **international** » - « **étudiants étrangers** »-«**étudiants en programme d'échange** ».

Pour les étudiants des pays suivants, relevant de la procédure CEF :

ALGERIE	COREE DU SUD	MAURICE
ARGENTINE	COTE D'IVOIRE	MEXIQUE
BENIN	ETATS UNIS	PEROU
BRESIL	GABON	RUSSIE
BURKINA FASO	GUINEE	SENEGAL
CAMEROUN	INDE	SYRIE
CANADA	JAPON	TAIWAN
CHILI	LIBAN	TUNISIE
CHINE	MADAGASCAR	TURQUIE
COLOMBIE	MALI	VIET NAM
CONGO BRAZZAVILLE	MAROC	

32

Nous vous rappelons qu'ils doivent prendre contact le plus rapidement possible, avec le consulat français le plus proche de leur domicile pour connaître les modalités à remplir et les conditions d'obtention de visa.

Après l'inscription en ligne, les étudiants devront imprimer le formulaire de candidature en format PDF, le faire signer par le coordinateur pédagogique et le coordinateur institutionnel de leur université, le signer eux-mêmes, puis nous le faire parvenir par courrier postal, **avant le Lundi 3 juin 2013**, à l'adresse suivante :

Martine GAUVIN
Direction des Relations Internationales (DRI)
Université de Savoie
27 Rue Marcoz – B.P. 1104
73011 Chambéry Cedex – France
Telephone : 00 33 (0) 479 758 570
Fax : 00 33 (0) 479 758 365
Courriel : Incoming.Students@univ-savoie.fr

Ils devront également nous envoyer par le même courrier la fiche logement, ci-jointe, ainsi que le paiement de la préparation linguistique et du programme socioculturel (plus d'informations ci-joint).

**ATTENTION : SANS CETTE VERSION PAPIER SIGNED PAR VOS COORDINATEURS,
AUCUNE CANDIDATURE NE SERA PRISE EN COMPTE !**

Après acceptation de sa candidature, nous enverrons à l'étudiant par courrier postal, la lettre d'acceptation à l'Université de Savoie et un package d'informations.

Vous trouverez en fichier attaché :

- La fiche logement
- Le guide d'accueil pour étudiants étrangers

Nous espérons que notre coopération sera de nouveau très enrichissante pour vos étudiants et les nôtres.

NOTE : Si ce message n'est pas arrivé directement à la personne en charge de ce dossier, nous vous remercions de nous indiquer par courriel les coordonnées de celle-ci (nom et prénom(s), titre, adresse courriel, numéros de téléphone et fax).

Pour le Bureau d'Accueil,

Martine GAUVIN
Accueil Etudiants Etrangers en Echange
Incoming.Students@univ-savoie.fr